
Verslag bijeenkomst NIS 

‘Goed om extra aandacht te hebben voor post-flu’ 

Is het nodig om naast zorgmedewerkers ook andere werknemers die met kwetsbare mensen in 

aanraking komen de mogelijkheid tot griepvaccinatie aan te bieden? Hoe belangrijk is keuzevrijheid 

daarbij? Over deze en andere vraagstukken gingen vertegenwoordigers van belangrijke 

zorgpartijen, ouderenorganisaties en werkgeversorganisaties met elkaar in discussie tijdens een 

bijeenkomst van de Nederlandse Influenza Stichting (NIS).  

Aanleiding voor de bijeenkomst was het advies van de Gezondheidsraad ‘Vaccinatie van werknemers: 

griep’ aan het kabinet. Daarin staat bijvoorbeeld dat het naast zorgmedewerkers verstandig is om 

werknemers die in kleine ruimten werken - en die veel in contact komen met mensen met een 

kwetsbare gezondheid - jaarlijks griepvaccinatie aan te bieden. 

Sprekers van beroepsorganisaties, FNV, V&VN, ActiZ, ouderenorganisatie KBO-PCOB en 

zorgorganisaties Vereniging Gehandicaptenzorg Nederland, de Nederlandse Vereniging van 

Ziekenhuizen en de GGD GHOR Nederland gaven hun standpunt over het advies. Ook gingen ze in 

discussie met elkaar en de tientallen andere aanwezigen.  

Griepprik op de werkplek 

Zo was er discussie over het belang om ouderen te beschermen versus de keuzevrijheid van mensen 

om zich te laten vaccineren. Verder werden er allerlei mogelijke maatregelen geopperd om de 

vaccinatiegraad onder zorgpersoneel te verhogen. Van het vergoeden van kosten die mensen maken 

om bijvoorbeeld op hun vrije dag een griepvaccinatie te halen tot het aanbieden van de griepprik op 

mensen hun werkplek.  

Daarnaast hield Ted van Essen, vaccinatiearts en voorzitter van de NIS een korte inleiding. Hij wees de 

aanwezigen op het belang van meer aandacht voor griep en griepvaccinatie. ‘Tijdens de 

griepepidemie in 2018 overleden er 10.000 mensen meer dan normaal’, vertelde Van Essen. ‘Toch 

was er niet één Kamerlid dat ook maar een vraag stelde over de massale sterfte onder ouderen.’ 

‘Nu is de griep terug’ 

Voor Van Essen en andere gelijkgestemden was dat de aanleiding om de NIS opnieuw op te richten. 

Om zo meer aandacht en bewustzijn voor griep te creëren. ‘Griep komt erg veel voor. Aan het begin 

van de COVID-pandemie was er geen griep en dacht men dat griep was vervangen door COVID. Maar 

nu is de griep terug.’ 

Griep kan leiden tot de nodige complicaties. Van Essen noemt als voorbeeld dat veertig procent van 

de kinderen die griep heeft, oorontsteking krijgt. En veel erger: van de mensen die met griep in het 

ziekenhuis belanden, overlijdt zeven procent. ‘Meer aandacht voor griep is belangrijk.’ 

Ook omdat we tegenwoordig weten dat er naast post-COVID ook ‘post-flu’ bestaat, stelt hij. ‘Het is 

goed om het risico daarop te voorkomen. Dat kun je doen door thuis te blijven bij een 

luchtweginfectie, afstand te houden en door vaccinatie.’ 

Vaccinatiegraad 

Van Essen wijst erop dat de vaccinatiegraad aan het begin van deze eeuw nog hoog was. ‘Maar liefst 

75 procent van de mensen uit de risicogroep was ingeënt. Helaas is dat gedaald tot ongeveer de helft. 

Daarnaast is de vaccinatiegraad onder ouderen nog wel hoog. Maar onder jongere mensen die ook 

risico lopen op ernstige ziekte door griep, juist erg laag.’  



Daarnaast heeft COVID voor een nieuwe dip in het aantal vaccinaties gezorgd en zeker onder 

zorgpersoneel dat de griepvaccinatie sinds jaar en dag aangeboden krijgt.  

Voordat de aanwezigen met elkaar in discussie gaan geeft Van Essen hen nog mee dat er nu jaarlijks 

zo’n 4700 mensen aan de gevolgen van griep overleden. ‘Vaccinatie zorgt ervoor dat je zo’n dertig 

procent minder kans hebt op griep en veertig procent minder kans op ziekenhuisopname.’ 

Wie neemt de uitvoering op zich? 

Precies daarom is de NIS blij met het advies er nu ligt om ook andere werknemers dan alleen die uit 

de zorg te vaccineren. ‘Als je kijkt naar beroepsgroepen die een grote kans lopen op griep, staan naast 

zorgmedewerkers, taxichauffeurs, thuiszorgmedewerkers en leerkrachten bovenaan de lijst. Daarom 

ligt er nu het advies om ook andere werknemers die in nauw contact komen met kwetsbare mensen 

vaccinatie aan te bieden. Blijft alleen nog de vraag wie de uitvoering op zich neemt. De bedrijfsarts, 

de GGD of komt er een andere oplossing?’ 

    


